

(English version)

Date: October 8, 2025
To: The Honourable Lisa Beare
Minister of Education
Province of British Columbia

Subject: Request for Ministerial Intervention in the Governance of the Conseil scolaire francophone (CSF)

Dear Minister Beare,

I am writing to you in my capacity as President of the Syndicat des enseignantes et des enseignants du programme francophone (SEPF), and on behalf of its Executive Committee, to formally request your urgent intervention in the governance of the Conseil scolaire francophone (CSF / School District 93).

Enclosed with this letter is a formal communication addressed to the Members of the Board of Trustees of the CSF. In it, we respectfully call for the immediate resignation of several trustees whose decisions have led to a profound erosion of trust and a deterioration in the quality of education and working conditions across our school communities.

This request is grounded in serious concerns, including:

- Mismanagement of financial resources, notably the continued funding of costly legal proceedings at the expense of essential student services and staff support;
- Deteriorating working conditions for educational staff due to chronic underfunding;
- Insufficient student services, particularly for vulnerable learners;
- Lack of transparency and misleading public statements that undermine trust and accountability;
- A deep loss of confidence from the teaching staff in the board's ability to fulfill its mandate responsibly.

We commend Trustees Chantal Fadous and Sacha Médiné for their principled opposition to the current budgetary orientations and their commitment to the educational community.

In light of these urgent issues, we respectfully call upon the Ministry of Education to initiate a formal review of the CSF's governance and financial practices, and to take all necessary measures to ensure that the board's leadership aligns with the values of transparency, accountability, and student-centered decision-making.

We would welcome the opportunity to meet with you or your representatives to further discuss these concerns and explore constructive solutions that prioritize the well-being of our students and staff.

Thank you for your attention to this matter. We trust in your commitment to upholding the integrity of our public education system and look forward to your support.

Yours sincerely,



Maria Stinchcombe
SEPF President



(Version en français)

Date : 8 octobre 2025
À : L'honorable Lisa Beare
Ministre de l'Éducation
Province de la Colombie-Britannique

Objet : Demande d'intervention ministérielle concernant la gouvernance du Conseil scolaire francophone (CSF)

Madame la Ministre,

Je vous écris en ma qualité de présidente du Syndicat des enseignantes et des enseignants du programme francophone (SEPF), et au nom de son comité exécutif, afin de solliciter votre intervention urgente dans la gouvernance du Conseil scolaire francophone (CSF / District scolaire 93).

Vous trouverez ci-joint une lettre officielle adressée aux membres du conseil d'administration du CSF, dans laquelle nous demandons respectueusement la démission immédiate de plusieurs administrateurs. Cette demande fait suite à une perte de confiance profonde et à une détérioration marquée des conditions d'enseignement et d'apprentissage dans nos écoles.

Nos préoccupations sont graves et multiples :

- Mauvaise gestion des ressources financières, notamment le maintien de procédures judiciaires coûteuses au détriment des services aux élèves et du soutien au personnel;
- Détérioration des conditions de travail causée par un sous-financement chronique;
- Services aux élèves insuffisants, en particulier pour les élèves les plus vulnérables;
- Manque de transparence et déclarations publiques trompeuses qui nuisent à la confiance et à la reddition de comptes;
- Perte de confiance généralisée du personnel enseignant envers la capacité du conseil à remplir sa mission de manière responsable.

Nous saluons la position responsable des administrateurs Chantal Fadous et Sacha Médiné, qui se sont opposés aux orientations budgétaires actuelles et ont démontré leur engagement envers la communauté éducative.

Face à l'urgence de la situation, nous demandons respectueusement au ministère de l'Éducation d'entreprendre une révision formelle des pratiques de gouvernance et de gestion financière du CSF, et de prendre toutes les mesures nécessaires pour garantir que la direction du conseil soit guidée par les principes de transparence, de responsabilité et de priorité aux élèves.

Nous serions heureux de pouvoir vous rencontrer, ou de rencontrer vos représentants, afin de discuter plus en détail de ces préoccupations et d'explorer des solutions constructives qui placent le bien-être des élèves et du personnel au cœur des décisions.

Nous vous remercions de l'attention portée à cette demande et avons confiance en votre engagement envers l'intégrité de notre système d'éducation publique.

Dans l'attente de votre soutien, veuillez recevoir, Madame la Ministre, l'expression de mes salutations distinguées.



Maria Stinchcombe
Présidente, SEPF

